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Protokół Nr 2 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 20.01.2015r. 

 

Spotkanie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 14:30. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Jacek Masztakowski 

 

Otwierając spotkanie Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał wszystkich 

zebranych i przypomniał tematykę obrad spotkania, która obejmowała: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

3. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian  

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części obrad Przewodniczący Komisji przekazał głos Zastępcy Burmistrza 

Więcborka, który w zastępstwie Skarbnik Gminy Więcbork omówił projekty uchwał 

finansowych. 

 

Zmiany w projektach omówione zostały wspólnie  

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

 

 

1. Zmian w planie dochodów budżetowych pomiędzy rozdz. 75618 § 0490 a 90002 § 0490  

o kwotę 1.129.860,00 zł. dokonano w związku z wejściem w życie z dniem 1 stycznia 

2015 r. rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014 r. zmieniającego 

rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów 

 i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych. Ww. akt prawny 

dokonała uporządkowania w zakresie klasyfikowania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi poprzez dodanie stosownych objaśnień do rozdziału „90002” oraz paragrafu 

„049”. 

2. Zwiększenia planu dochodów majątkowych w rozdziale 71095 § 6297 o kwotę 

1.000.000,00 zł. dokonano z uwagi na otrzymane z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu 

dofinansowanie wykonanego w 2014 r. zadania pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont 

targowiska w Więcborku”. 

3. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.803,14 zł. 

dokonano z tytułu wpływu darowizn:  
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 kwota 800,00 zł. od PZU, 

 kwota 1.003,14 zł. od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole oddział w Toruniu 

wynikający z 1% odpisu od podatku  

z przeznaczeniem na realizację projektu „Szafka szkolna dla każdego ucznia SP  

w Więcborku”. 

4. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 5.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na prawidłowe wykonanie zadania inwestycyjnego pn.: 

„Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec”. 

5. Zmian w planie wydatków budżetowych pomiędzy rozdz. 60095 § 4040 a rozdz. 75023 § 

4040 o kwotę 84,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnienia środków 

finansowych na dodatkowe wynagrodzenia roczne dla pracowników w ramach robót 

publicznych.  

6. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 70005 § 6050 o kwotę 115.000,00 

zł. dokonano z przeznaczeniem na konieczność wykonanie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola 

na budynek mieszkalny wielorodzinny w Runowie Kraj.”. 

7. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 71035 § 6050 o kwotę 150.000,00 

zł. dokonano z przeznaczeniem na konieczność wykonanie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa i przebudowa cmentarza komunalnego w Więcborku”. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75011 pomiędzy paragrafami o kwotę 1.300,00 zł. 

dokonano w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej wprowadzonej rozporządzeniem 

Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych, polegającą na połączeniu trzech paragrafów 

dotyczących Internetu, telefonii stacjonarnej i telefonii komórkowej w jeden paragraf 

„4360 Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych”. 

9. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 pomiędzy paragrafami o kwotę 20.500,00 zł. 

dokonano w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej wprowadzonej rozporządzeniem 

Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych, polegającą na połączeniu trzech paragrafów 

dotyczących Internetu, telefonii stacjonarnej i telefonii komórkowej w jeden paragraf 

„4360 Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych”. 

10. W rozdz. 75814 § 4810 zwiększa się rezerwę ogólną o kwotę 150.000,00 zł.  

11. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80101 § 6050 o kwotę 150.000,00 

zł. dokonano z przeznaczeniem na konieczność wykonanie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania części strychowej na 

pomieszczenie świetlicowe w Zespole Szkół w Sypniewie.”. 

12. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 80104 § 2310  o kwotę 6.803,14 dokonano w celu 

zabezpieczenia środków finansowych na zapewnienia wychowania przedszkolnego 

mieszkańcom Gminy Więcbork w placówkach oświatowych innych gmin. 

13. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 85215 § 3110 o kwotę 425.000,00 zł. dokonano  

w celu zapewnienia środków finansowych na wypłatę dodatków mieszkaniowych. 

14. Z rozdziału 85219 dokonano przesunięcia kwoty 600,00 zł na rozdział 85156 z uwagi na 

konieczność objęcia przez ośrodek pomocy społecznej obowiązkowym ubezpieczeniem 

zdrowotnym dziecka do czasu rozpoczęcia realizacji obowiązku szkolnego, 

niepodlegąjącego obowiązkowi ubezpieczenia zdrowotnego z innego tytułu oraz 

opłacenia składki na ubezpieczenie zdrowotne za w/w dziecko na podstawie art.66 ust. l 

pkt. 19, art.75 ust.5, art.86 ust. l pkt.5 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004r. o świadczeniach 
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opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych (Dz. U. 2008 nr 164, póz. 1 027, 

z późn. zm.). 

Z uwagi na wejście w życie z dniem l stycznia 2015r. Rozporządzenia Ministra Finansów 

z dnia 16 grudnia 2014r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowej 

klasyfikacji dochodów, wydatków przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących 

ze źródeł zagranicznych (Dz. U. z 2014r. poz.1952) dokonano przesunięć z § 4350 oraz 

§ 4370 na §4360.Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 90015 pomiędzy 

paragrafami 4270 a 4300 o kwotę 11.000,00 zł. dokonano w celu zakupu usług związanych 

z montażem punktów oświetleniowych we wsi Adamowo. 

b) uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian WPF w 2015 r. dokonano z uwagi na bieżące zmiany w planie dochodów i wydatków.  

Ponadto: 

 w roku 2015 planuje się przystąpienie do realizacji przedsięwzięć pn.: „Przebudowa oraz 

zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek mieszkalny wielorodzinny 

w Runowie Kraj. oraz „Rozbudowa i przebudowa cmentarza komunalnego w Więcborku”. 

 

Po przedstawieniu proponowanych zmian w projektach Przewodniczący Komisji otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak odnosząc się do wykazanej w zmianach kwocie 115.000,00 zł na 

przebudowę budynku w Runowie i wydzielenie tam kilku mieszkań komunalnych stwierdził, 

że osobiście wolałby aby te środki wykorzystane były na polepszenie warunków 

mieszkańców tj. na budowę chodników itp. Oburzony był natomiast faktem, że Sypniewo, 

które tyle już zyskało, znowu sięga po kolejne środki nie tylko na odwodnienie terenu przy 

Zespole Szkół ale jeszcze po dalsze 150.000,00 zł. Gdyby inne sołectwa tyle dostały mogłyby 

o wiele więcej zrobić. Jest zawiedziony faktem, że znowu preferowane jest Sypniewo. 

 

Burmistrz Więcborka zauważył, że literalnie czytając te 115.000,00 zł idzie jakby nie 

patrzeć do Runowa. Nadmienił ponadto, że przeznaczenie kolejnych środków na Sypniewo,  

a konkretnie Zespół Szkół Sypniewie, to nie jego widzimisie ale kwestia wcześniej podjętych 

uchwał, decyzji jego poprzedników i poprzedniej Rady, która zadecydowała o utworzeniu  

w Sypniewie Zespołu Szkół. W tej chwili ponosi się tego konsekwencje tzn. ponosi je od jako 

Burmistrz i Rada, która musi zatwierdzić zmiany w budżecie. Myśli, że pogląd radnych  

z poprzedniej kadencji i radnych obecnej kadencji jest podobny tj. skłania się ku temu, że 

proporcje rozdziału środków muszą być zmienione, jednakże w tej chwili proponując takie 

nie inne zmiany, nie ma innego wyjścia. Decyzje zapadły i można się z nimi zgadzać lub nie 

ale trzeba ponieść teraz ich konsekwencje. To, że dziś trzeba wykonać odwodnienie sali  

z aneksem jest wynikową czegoś czego nie zrobiono wcześniej. Teraz przyszło się z tym 

problemem mierzyć i pewne rzeczy prostować. Co zaś do kwoty 115.000,00 zł na 

przebudowę budynku po przedszkolu w Runowie, to oczywiście zgadza się z radnym,  

że w ramach tej kwoty wiele można byłoby zrobić np. kilkadziesiąt albo kilkaset metrów 

chodnika ale zadanie o którym mowa to kolejny problem, z jakim musi się zmierzyć Gmina. 

Brakuje lokali komunalnych, a są konkretne trudne sytuacje, o których zresztą radny wie, 

gdzie należy sprawę w miarę szybko rozwiązać. Cały czas jest otwarty na sugestie  

i propozycje typu „kto, za kogo itd.” ale , to są już czysto techniczne rozwiązania. Najpierw 
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trzeba dysponować substancja mieszkaniową – lokalami, żeby można było wykonać 

jakiekolwiek ruchy.  

 

Radny Antczak dopowiedział, że nie tyle chodzi mu o zasadność budowy odwodnienia, ba ta 

jest oczywista, co o dotykowe pomieszczenie świetlicy, kiedy w budynku jest tyle 

pomieszczeń. 

 

Radna Beata Lida wyraziła zadowolenie ze środków, które spłynęły do Gminy. Podobnie, 

jak radny i sołtys p. Antczak mówił o Runowie ona wskaże na potrzeby Pęperzyna. 

Przypomniała o składanym już nieco wcześniej wniosku dotyczącym przebudowy wnętrza 

świetlicy wiejskiej w Pęperzynie, dzięki której można byłoby nie tylko dać sołectwo 

możliwość jej wynajmu i zarobkowania ale również wygospodarować  przynajmniej jedno 

mieszkanko socjalne. Ponowiła też jeszcze jedną ze składanych wcześniej petycji dotyczącą 

budowy przy Zespole Szkół w Pęperzynie boiska wielofunkcyjnego z odwodnieniem. Radna 

przyznała, że rzeczywiście ponosi się obecnie konsekwencje wcześniejszych decyzji.  

W przypadku odwodnienia sprawa jest oczywista – trzeba je wykonać i decyzja Burmistrz jej 

nie dziwi. Zaskoczona była natomiast brakiem pomieszczenia świetlicowego w Zespole 

Szkół. Nawiązała też w swoim wystąpieniu do sprawy nakładów, jakie Gmina musi ponieść  

w związku z uruchomieniem nowej części Cmentarza Komunalnego. Inwestycja zdaniem 

radnej konieczna do wykonania ale, jak poniesione przez Gminę na jej rzecz nakłady 

finansowe mają się do zysków czerpanych przez AZK z tytułu sprawowanych pochówków.  

 

Radny Stanisław Piłka chciał wiedzieć, czy na adaptację strychu – poddasza w Zespole 

Szkół w Sypniewie oraz przebudowę budynku w Runowie możliwe jest pozyskanie środków 

zewnętrznych.  

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając na powyżej zadane pytania mówił, że bardzo chciałby 

móc powiedzieć, że gmina „ma do przodu jakieś pieniądze” tj. środki wygospodarowane 

nadto. Na razie niestety takich środków nie ma, bo w tej chwili cały czas w budżecie jest 

1.500.000,00 zł deficytu. Sprawy dotyczące cmentarza, funkcjonowania ZKG i jego 

rozliczania, to kwestie nad którymi zarówno on, jak i Komisja Rolnictwa /…/ RM będzie się 

bacznie przyglądała. Natomiast przygotowanie i zaadoptowanie do użytkowania nowej części 

cmentarza będzie pokrywane ze środków gminnych. Z wspólnych ustaleń z Dyrektorem ZGK 

wynika, że będzie on musiał zabezpieczyć środki na zakup materiałów na dokończenie 

budowy chodnika w starej części cmentarza łączącego obie części. Kwestia wykonania na 

razie jest otwarta. Na dzień dzisiejszy nie zna możliwości w zakresie pozyskania środków 

zewnętrznych na inwestycje wskazane przez radnego Piłka ale zasięgnie takich informacji. Na 

pewno jednak decyzja o podjęciu inwestycji nie będzie podjęta dopóty, dopóki nie będzie 

informacji o możliwości pozyskania jakichkolwiek środków. Pierwszym będzie na pewno 

wykonanie dobrego projektu, ujmującego wszystkie niezbędne elementy, drugim 

przeanalizowanie możliwości aplikowania o środki zewnętrzne w danej inwestycji. 

 

Rada Anna Łańska przyjmowała, że potrzeba wygospodarowania pomieszczenia 

świetlicowego jest konsekwencją decyzji poprzedniej Rady o utworzeniu w Sypniewie 

Zespołu Szkół. Skupiono się wówczas, jak rozumie na powołaniu Zespołu Szkół, pomijając 

konieczność zapewnienia pomieszczenia świetlicowego. Zwracając się zaś do radnego 

Antczaka powiedziała, że podobnie, jak on chciałby, aby na Osiedlu Piastowskim były piękne 

drogi ale rozumie, że musi poczekać na swoją kolej. Przy tym też wie, że mieszkania 

komunalne są bardzo potrzebne i trzeba je remontować. Pytała ponadto, jak długo budynek  

w Runowie stoi nie remontowany. 
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Dwa lata – odpowiedział radny Antczak.  

 

Jeżeli będziemy czekać kolejne może okazać się, że nie ma co remontować – stwierdziła 

radna Łańska. 

 

Przewodnicząca RM  zauważyła, że o ile jest w stanie zrozumieć pytania nowych radnych, 

to dziwi, że pozostali zaczynaj pytać o świetlicę w Sypniewie. Może wynika to z faktu, że 

niektórzy dopiero teraz zaczynają wnikliwie czytać papiery. Większość z radnych była na 

wizji lokalnej w obecnym Zespole Szkół i część oponowała, że sale w nowej części są zbyt 

małe. Pisali też o tym rodzice ale nikt nie widział w tym problemu, co więcej nikt nie pytał  

o rzeczy typu świetlica, a teraz słyszy się oburzenie, że trzeba dołożyć pieniądze. Podobnie 

było z malwersacjami w BOOS ale, jak ma się pełne zaufanie, to trzeba tego konsekwencje 

ponosić. W Kontekście brakujących mieszkań komunalnych, radna ponowiła prośbę do 

Burmistrza o wnikliwe przyjrzenie się pracy AZK ze szczególnym uwzględnieniem 

działalności byłego AZK. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński zapewnił, że Komisja Rolnictwa /…/, której przewodniczy,   

w swoim planie pracy ma przynajmniej dwa tematy dotyczące zasobów komunalnych  

i ich realizacji na pewno dopilnuje. Dopytywał także, czy oba lokalne socjalne w Pęperzynie 

są zajęte.  

 

Radny Andrzej Wenda powiedział, że oczywistym jest posiadanie w dyspozycji Burmistrza 

mieszkań, które umożliwiałyby lokowanie mieszkańców np. w razie jakiś nagłych zdarzeń 

losowych. Niezrozumiałym dla niego jest natomiast to, że Gmina ma remontować 

mieszkania, a dysponować nimi ma ZGK. Wydawało mu się, że to ZGK powinno 

dysponować pulą środków niezbędną do wykonywania remontów i Zakład winien też mieć 

kompleksową wiedzę na temat mieszkań, które wymagają interwencji. Jeżeli chodzi  

o świetlice w szkole, to wcześniej tematu tego nie poruszano, gdyż takowe pomieszczenie 

było w Szkole Podstawowej. Podejrzewa, że po połączeniu szkół to pomieszczenie okazało 

się zbyt małe, by pomieścić określona ilość dzieci i młodzieży. Pytał, czy ewentualnie można 

jeszcze sprawę skonsultować, czy też na komisji musi zapaść decyzja ostateczna. Jako 

komisje połączone radni poprzedniej kadencji odwiedzili jedynie nowy łącznik z salą 

gimnastyczną. Nie byli w części, gdzie mieściła się Szkoła Podstawowa, a z tego co wie 

proponowanym miejscem na świetlice są pomieszczenia poddasza byłej SP.  

 

Radny Stanisław Posieczek potwierdził, że proponowane na świetlice pomieszczenia to duża 

część strychowa byłej Szkoły Podstawowej. Problem jest jednak inny tzn. świetlice muszą 

być dwie i dla dzieci młodszych i dla gimnazjalistów. Obie mają powstać na górnych 

kondygnacjach. Do tej pory świetlica mieściła się w pomieszczeniu po dawnym sanitariacie 

na zewnątrz budynku szkoły. 

 

Radna Beata Kopta wyjaśniła, że z tego, co pamięta Gimnazjum dysponuje pięcioma 

klasami i po przeprowadzeniu też będzie ich prawdopodobnie tyle samo, a sal w nowej części 

są tylko cztery. Samych pomieszczeń w dobudowanym aneksie jest być może dużo ale są to 

m.in. toalety, prysznice, szatnie, pomieszczenia socjale dla nauczycieli w-f itp. Brakuje 

natomiast pomieszczeń klasowych. Żeby połączyć aneks z budynkiem szkoły podstawowej 

zlikwidowane zostało pomieszczenie, gdzie do tej pory mieściła się stołówka szkolna. 

Planowana przebudowa strychu będzie z przeznaczeniem na zaadaptowanie jej na potrzeby 

stołówki oraz pomieszczeń świetlicowych. Pojawiła się propozycja zorganizowania świetlicy 
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w Wiejskim Domu Kultury ale wiązałoby się to z przeprowadzaniem dzieci przez ruchliwą 

ulicę. Pytanie, kto podejmie się w takiej sytuacji zapewnienia odpowiedniego bezpieczeństwa. 

 

Radny Posieczek uważał, że taki nie inny stan jest niewątpliwie wynikiem odpowiedniego 

nadzoru nad dokumentacją techniczną przygotowywaną na potrzeby wykonywanych przez 

Gminę inwestycji. W poprzedniej kadencji sugerował Burmistrzowi zatrudnienie budowlańca 

z uprawnieniami, który monitorowałby kompleksowo sprawy dotyczące wykonywanych 

zadań.  

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że jest głęboko wzruszona dociekliwością radnych i ma 

nadzieję, iż wspólna praca radnych zaowocuje tym, że nawet jeżeli w następnych wyborach 

nikt z obecnych nie zostanie wybrany na kolejną kadencję, kolejny Burmistrz i Rada nie będą 

mieli podobnych dylematów, jakie wynikły obecnie. Poniekąd „bije się w swoją pierś”/ choć 

nie tak mocno, jak winni niektórzy/, że tej dociekliwości zabrakło np. osiem, czy cztery lata 

temu. Gdyby tak właśnie było na pewno nie wypłynęłyby dylematy, z którymi przyszło się 

mierzyć Radzie obecnie. Na dziś, czy tego się chce, czy nie, pewne fakty trzeba 

zaakceptować.  

 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że dyskusja w tej czy innej sprawie jest słuszna  

i konieczna, bo tylko rozmawiając można rozwiać wątpliwości i wiele rzeczy naprawić. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Wenda powiedział, że w kwestii remontów mieszkań 

ustawa mówi jasno, iż  koszty remontu budynków ponosi właściciel, a jeżeli jest nim Gmina 

to jest ona zobowiązana pokryć środki należne na fundusz remontowy.  Zgadza się z radnymi, 

co do tego, że wiele rzeczy dotyczących funkcjonowania ZGK jest do poprawienia. Przywołał 

przy tym moment, kiedy dokonywano połączenia, a właściwie wchłonięcia AZK przez ZGK  

i wskazywano / sam był właśnie w tej grupie radnych/ , iż opcja zmiany szyldu nic nie da. 

Większość wówczas zdecydowała inaczej, i dziś przepowiednie się sprawdzają i być może 

jest nawet gorzej niż zakładano. Natomiast zaproponowane zmiany w budżecie są wynikiem 

wizji lokalnej, odbytej wspólnie z Kierownikiem Referatu Inwestycji /…/ UM p. Michałem 

Bąk i Dyrektor Zespołu Szkół w Sypniewie. Lustracja dotyczyła zarówno nowej, jak i starej 

części obiektu. Okazuje się, że wbrew pozorom wcale nie ma tam wiele izb. Cztery z nich 

można ewentualnie przyjąć jako izby lekcyjne, poza tym kantorek, łazienki i szatnie. Na 

etapie budowy, kiedy pomieszczenia są puste, trudno wyobrazić sobie przestrzennie, jak będą 

one wyglądać po umeblowaniu. W starej części obiektu zauważono problem w jednej z klas, 

gdzie coś prawdopodobnie zaczyna się dziać pod podłogą. Nadto Dyrektor wskazała, że do tej 

pory posiłki  wydawane były na korytarzu, co nie jest zgodne z przepisami, a i rodzice nie 

przyzwolą na takie praktyki. Podczas wizji obejrzano również otoczenie Szkoły i na pewno 

musi zostać wykonane odwodnienie budynku i odwodnienie otoczenia. Burmistrz podał też 

inną możliwość rozwiązania problemu, a mianowicie nie przenosić Gimnazjum do nowej 

części i pozostawić to tak, jak funkcjonowało dotychczas, nie ponosić kosztów adaptacji na 

świetlice. Zespół Szkół w takim układzie funkcjonowałby w dwóch budynkach z wspólnym 

korzystaniem z sali gimnastycznej. Czynsz za pomieszczenia wynajmowane od Powiatu, to 

około 800,00 zł miesięcznie, więc za środki, które należałoby włożyć na adaptacje 

pomieszczeń można byłoby go przez  ługi czas opłacać. Jest to też jakieś rozwiązanie, które 

lepsze ? trudno powiedzieć. 

 

Radna Anna Łańska zaproponowała, że być może warto byłoby aby Rada w nowym 

składzie dokonała ponownej, kompleksowej wizji obiektu i wówczas rozważyła o wniesieniu, 

bądź nie proponowanej zmiany w budżecie. Jeżeli jest taka niezaprzeczalna potrzeba, to nikt 

nie będzie blokował jej realizacji ale wpierw niech każdy radny zobaczy i oceni na miejscu, 
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jak wszystko to wygląda. Niech też w tym spotkaniu uczestniczą Burmistrzowie oraz 

Dyrekcja Placówki. Optowała zatem, by zdjąć zmianę z projektu uchwały i wrócić do niej po 

dokonaniu wizji w terenie. 

 

Radna Beata Lida powiedziała, że gdyby miało  pozostać to tak, jak dotychczas tj. bez 

przenoszenia gimnazjum z pomieszczeń powiatowych, należałoby rozważyć, czy miałoby to 

nadal funkcjonować, jako Zespół Szkół z jednym dyrektorem. Pod uwagę trzeba wziąć też to, 

że skoro powstała sala gimnastyczna o takich wymiarach, to trzeba ją ogrzać i to na pewno 

nie będzie tylko 800,00 zł za wynajem ale dodatkowe koszty, które Gmina będzie musiała 

ponieść.  

 

Radny Jacek Kabattek mówił, że żywo zainteresowany jest tematem jako radny, jako rodzic 

i z racji tego, że ze szkołą w Sypniewie związana jest Szkoła Podstawowa w Zakrzewku. 

Uczestniczył swego czasu w spotkaniu zorganizowanym przez Dyrektor Gimnazjum  

p. Jurgielską, która przedstawiła szereg argumentów przeciw łączeniu i przenoszeniu 

młodzieży.  

 

Przewodnicząca RM uznała, że pomysł zgłoszony przez radną dotyczący w miarę szybkiego 

spotkania się radnych na wizji lokalnej w Sypniewie z udziałem Dyrekcji Placówki  

Burmistrzów poszerzony być może o grono rodziców jest  koncepcją bardzo słuszną  

i należałoby to mocno rozważyć. Jeżeli taka będzie wola radnych ona się do niej przychyla.   

 

Radna Kopta była również za tym, by punkt dotyczący decyzji o wprowadzeniu zmiany  

w budżecie związanej z wydatkowaniem środków na dostosowanie pomieszczeń strychowych 

na świetlicę w Zespole Szkół w Sypniewie przesunięty został na kolejne spotkanie Komisji 

Budżetu. Uznała, że wizja lokalna jest w tym przypadku, jak najbardziej wskazana. 

 

Burmistrz Więcborka zaproponował, by radni przyjęli zmiany w budżecie na rok 2015  

w kształcie zaproponowanym przez niego w projekcie uchwały, a on zobowiązuje się, że do 

momentu odbycia komisji wyjazdowej w Sypniewie nie podejmie decyzji o wydatkowaniu 

środków w przedmiotowym zakresie. Powiedział również, że bardzo ostrożnie zamierza 

podejść do rozwiązań w kwestii funkcjonowania szkół ponieważ wiele rzeczy zadziało się 

odnośnie połączenia placówek i emocje na pewno nie będą w tej materii dobrym doradcą. 

Jeżeli chodzi zaś o koszty ogrzewania sali to będą one niezależnie od tego, czy gimnazjaliści 

pozostaną w dotychczasowej lokalizacji, czy przeniesieni zostaną do nowych pomieszczeń. 

Pozostanie jedynie koszt związany z dzierżawą – wynajmem pomieszczeń od Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania nad omówionymi 

projektami. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Obecnych 13 radnych 

 



8 
 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

 

W sprawach różnych radna Beata Lida poruszyła temat zainicjowany na grudniowej sesji 

RM  dotyczący umieszczenia w porządku obrad najbliższej sesji punktu umożliwiającego 

uroczyste wręczenie książki „Złotej Księgi Samorządu Kadencji 2010 – 2014” 

Przewodniczącemu RM poprzedniej kadencji p. Józefowi Kujawiak. Sprawa zamieszczenia 

wpisu i zakupu książki zainicjowana została jeszcze w poprzedniej kadencji przez Sekretarz 

Gminy ale nie doszło ostatecznie do sfinalizowania sprawy w postaci wręczenia publikacji. 

Na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego propozycja 

umieszczenia punktu w porządku obrad sesji została poddana pod głosowanie i podobny 

sposób wyrażenia przez radnych swojej opinii w sprawie zaproponowała również na 

posiedzeniu Komisji bieżącej Komisji. 

 

Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie propozycji. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Za propozycją głosowało - 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

 

Opinia pozytywna 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 

 

 


